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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Mikael Damberg (S)

2019/20:1473 Förkomna pass

År 2016 började den då nya lagen om att det både skulle bli dyrare och 
betydligt mer omständligt att tappa bort sitt pass att gälla. Det infördes även 
krav på att man endast fick kvittera ut tre pass under en period på fem år. 
Dåvarande inrikesministern Anders Ygeman (S) tillkännagav i Expressen den 
14 april 2016: ”Därmed stoppar vi kraftigt det missbruk av svenska pass som 
har funnits.”

Verkligheten blev dessvärre inte så. Trots denna lag försvinner tiotusentals pass 
varje år, och utvecklingen visar i stället att problemet tycks ha förvärrats. Enligt 
Polismyndigheten är missbruket med svenska resehandlingar ett stort problem.

Svenska pass innehåller sedan en tid tillbaka biometriska uppgifter i form av 
fingeravtryck, vilket borde ha stävjat fenomenet. Men den svarta marknaden 
finns kvar trots möjligheten att vid inresa till Sverige avgöra om passet tillhör 
rätt person.

Missbruket kring borttappade pass skadar på sikt den legitimitet 
som omvärlden tillmäter svenska legitimationshandlingar och kan ha 
långtgående framtida konsekvenser på svenska medborgares möjligheter att 
resa till andra länder. 

Jag vill därför fråga statsrådet Mikael Damberg:

 

Avser statsrådet att vidta några åtgärder med anledning av ovanstående?

………………………………………

Fredrik Lindahl (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2020-06-03
Besvaras senast
2020-06-10 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Anna Aspegren


